
Národ ji miluje už více
než půl století. Je to jedna
z našich nejznámějších
hereček, ne-li ta nej. Jiřina
Jirásková strávila část léta
v Malenicích, odkud pochá-
zel její životní partner
Zdeněk Podskalský a kde
má nádhernou rodinnou
vilu. I když sama o sobě
tvrdí, že je velmi nemocná 
a s médii nekomunikuje, 
na přímluvu své osobní
lékařky Marie Kučerové ze
Čkyně poskytla v půli srpna
exkluzivní interview pro
Aktuality. S chutí v něm
hovoří nejen o své práci 
u `ilmu, v divadle i televizi,
o svých partnerech Jiřím
Pleskotovi a Zdeňku Pod-
skalském, ale hlavně o vz-
tahu k Malenicku i celé
Šumavě. Nezapomíná ani
na Čkyni.

Paní Jirásková, trávíte
v Malenicích celé léto?

Nikoliv. Pouze několik
týdnů.

Pak se vracíte zpátky do
Prahy?

Ano, protože v Divadle na
Vinohradech začíná sezóna.

Budete pokračovat?
To nevím, protože máme

nové vedení, jak byste měl
vědět. Nikdo z nás zatím
netuší, jakým způsobem si
nové vedení představuje

sezónu.  Já ale v současné
době v Divadle na Vi-
nohradech hraju. (malá

pauza) Vlastně ani ne moc
dlouho. Asi 61 let, což je
kratičká doba, tak bych si to
tam ještě ráda chvíli vyz-
koušela. Teď mi navíc přišla
velmi krásná nabídka di-
vadelní. Je to skvělá hra,
nerada bych prozrazovala
titul i divadlo, odborníci tu 
hru jen chválí, pro mě to má
výhodu, protože bych tam
hrála starou paní, která ne-
musí chodit. Každopádně
by se to muselo hrát na ko-
morní scéně. V televizi jsem
natočila během posledního
půl roku pět menších rolí,
ale velmi hezkých. Poslední
role byl `ilm Jiřího Menzela
(chvíli přemýšlí) Ach ti
Donšajni. Já v tom hraju
starší dámu, která už je
v domově důchodců a setká
se tam se starým kamará-
dem z mládí. O té schůzce 
a o tom, že je to poslední
pozdrav jara jejího života,
tak o tom ta role je. Teď se
nic dalšího nerýsuje. 

Objevila jste se i v seriálu
Pojišťovna štěstí. Nebrá�
nila jste se nabídce z tako�
vého seriálu?

Kekulová! Áno. Musím
k tomu říct jednu věc. Za
svůj život jsem odehrála
všechny slavné světové
vládkyně: Královnu Kri-

stýnu, Kleopatru, Alžbětu
anglickou. Jak šla léta, tak
jsem hrála všechny panov-
nice, které existují v diva-
delních textech, ale v životě
jsem nebyla tak populární,
schválně nechci říkat sla-
vná, všimněte si, jako když
jsem hrála Kekulovou.

Jak slyším o panovnicích,
vzpomněl jsem si na vaši
ředitelku gymnázia v Klei�
nových Básnících.

Ano, máte pravdu, i já si
vzpomínám, ale to nebyla
moc velká role. Na nic
bližšího si nevzpomenu. Vy
byste si uměl vzpomenout
na jeden ze svých padesáti
titulů?

Já si kolikrát nevzpome�
nu, ani co se dělo dneska
v osm hodin ráno.

Děkuji vám, já též ne.

Jak trávíte léto v Malenicích?

Báječně. Ležím od rána
do večera.

Nevěřím. Není doba let�
ních prázdnin ideální
k dohnání starých restů?
Četbě, sledování televize?

Občas se snažím dívat na
televizi. V Praze na to ne-
mám náladu, ale musím říct,
že mě to nebaví ani tady.

Zrovna včera vysílala
Česká televize jeden z va�
šich prvních Filmů – Každá
koruna dobrá. Sledovala
jste aspoň tenhle?

Dívali jsme se na to. Ale
tam jsem v podstatě jen
ležela s ucpanými ústami.
Řekla jsem to, doufám,
správně spisovně? Asi ne,
co? Tak jsem tam ležela se
zacpanou hubou.

Takže příliš krátká doba
na posouzení hereckého
výkonu?

Ano, nic jsem neposuzova-
la. Ale byla jsem velmi hezká.

Pokračování rozhovoru na�
leznete na straně 4.

AKTUALITYAKTUALITY
ze života Čkyně
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Jiřina Jirásková – Divadlo ve
Čkyni? Proč ne, díky za pozvání!

Herečka Jiřina Jirásková                                             Foto: PP
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Zastupitelstvo obce Čkyně dne
20. 8. 2012

schválilo:
– rozpočtové opatření č. 3/2012
– snížení nájemného pro `irmu Outdoor akzent na re-
klamní zařízení na 2.500,– Kč bez DPH (3.000,– Kč
s DPH)
– konání Mistrovství Evropy historických automobilů pro
Pošumavský auto moto klub v AČR, které by se konalo 
ve dnech 25. – 27.4. 2013
– záměr na prodej části pozemku č. parc. 1093/8 
o výměře cca 60 m2 v k.ú. Dolany u Čkyně pro pana
Jaroslava Frimmla, Dolany 10
– prodej pozemků panu Janu Bečvářovi, Wolkerova 270,
Volyně č. parc. 731/18 díl „c“ o výměře 781 m2, 731/9 díl
„a“ o výměře 28 m2, 731/24 o výměře 83 m2 v k.ú. Horo-
sedly
– prodej pozemku manželům Švábovým, Jažlovická
1321/26, Praha 4 č. parc. 40/2 o výměře 5 m2 v k.ú.
Onšovice
– záměr na pronájem pozemků pro paní Jaroslavu
Růžičkovou, Čkyně 295 část pozemku č. parc. 90/1 
o výměře cca 50 m2 a část pozemku č. parc. 87/5 cca o
50 m2 v k.ú Čkyně za podmínky, že přístup bude za-
chován a nebude se pozemek plotit

zamítlo:
– pronájem pozemku paní Monice Turkové, Čkyně 41
v k.ú. Čkyně č. parc. 667/1 o výměře 1468 m2

– pronájem pozemku paní Jitce Turkové, Čkyně 279 v k.ú.
Čkyně č. parc. 667/1 o výměře 1468 m2

– pronájem pozemku panu Davidu Nezbedovi, Čkyně
243 v k.ú. Čkyně č. parc. 667/1 o výměře 1468 m2

vzalo na vědomí:
– rezignaci na člena ZO pana Václava Telingra
– slib náhradníka na člena ZO pana Jana Vojtíška
– žádost paní Moniky Turkové, Čkyně 41 na odvoz ko-
munálních odpadů
– žádost o volně stojící basketbalový koš u multifunk-
čního hřiště

Kuřák roku
Začíná topná sezóna a čkyňské uličky jsou opět

zamořené nedýchatelným „vzduchem“. Tato skutečnost
nás inspirovala k vyhlášení soutěže Kuřák roku. Tímto
prosíme všechny všímavé spoluobčany, kterým není tato
věc lhostejná, aby vyfotografovali silně kouřící komíny 
a fotogra`ie s číslem popisným daného domu nám poslali
na e-mail: redakce.aktuality@seznam.cz. Samozřejmostí
je anonymita takovýchto pozorovatelů! Dům s největším
počtem ohlášení získá titul Kuřák roku a jeho fotogra`ii
otiskneme na titulní straně jarního vydání aktualit. 



Již tradičně zahájili čkyň-
ští žáci nový školní rok
v budově základní školy 
a také na obecním úřadě. 
Ve škole již žáci – mazáci 
a v obřadní síni noví
prvňáci. Loučili se s ma-
teřskou školou a byli záro-
veň pozváni k slavnostnímu
vykročení do své nové
školy. Až budete číst v Aktu-
alitách tyto řádky, budou
mít za sebou přibližně již
měsíční školní práci
s novou učitelkou Mgr. Vá-
clavou Komínovou.

Pedagogický sbor doznal
menších změn. Aktivní uči-
telskou dráhu ukončili  Mgr.
Ludmila Vilánková a Mgr.
Jan Moulík . Novou posilou
sboru je čerstvý pedagog
Radek Bůžek (dílny, Tv, PC,
Rv). Do vzdělávacího pro-
cesu se opět vrátila Mgr.
Jaroslava Sovová. Jinak
zůstal kolektiv učitelů beze
změn.

Žáky uvítaly nově a esteti-
cky upravené prostory
školní jídelny. Krásné oblo-
žení stěn a moderní výde-
jové zařízení je příjemné 
a potřebné pro zvýšení kul-
turnosti stolování. Žáci si
na vše postupně zvykají 
a budují nové stravovací
návyky. 

Funkci vedoucí mateřské
školy předala po dlouhole-
tém působení paní Marcela  
Holečková své kolegyni
Vladimíře Pechouškové.
Novou pedagogickou posi-
lou v MŠ se stala paní
Miroslava Kohoutová.

Všichni pedagogičtí pra-
covníci v obou školských
zařízeních nastoupili po
prázdninách plni odhodlání
a pedagogického optimi-
smu. Věříme, že se nám
společným úsilím podaří
zachovat tradiční úroveň
čkyňských vzdělávacích in-
stitucí .

Mgr. Jan Děd
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Začal  nový školní rok

Prvňáčci se rozloučili se školkou                Foto: D. Havlík

Poprvé ve školních lavicích                           Foto: D. Havlík

Včelaři ze Čkyně a blízkého
okolí oslaví  80. výročí 

od založení včelařského spolku

Včelařský spolek pro Čkyni a okolí byl ustanoven 
23. října 1932 po předběžném projednání na Zemském
ústředí včelařských spolků pro Čechy v Praze. Při svém
založení měl spolek 30 členů a prvním předsedou byl 
zvolen přítel Augustin Mussik, řídící učitel ve Čkyni.

Toto jubileum oslaví členové současné Organizace vče-
lařů ve Čkyni na slavnostní schůzi, která se bude konat v
listopadu tohoto roku.

František Švec,
předseda ZO včelařů ve Čkyni

Pronájem garáže

Pronajmu garáž za vlakovým nádražím (cena 500 Kč /
měs.). Bližší informace na tel. 602427309.

Jiřina Kůtová



Pokračování rozhovoru s
Jiřinou Jiráskovou ze stra�
ny 1.

A co třeba ve výraznější
roli? Když jste například
hrála ve Světácích.

Ty Světáky. Po pravdě
řečeno. Promiň, Zdeňku.
Támhle mám Podskalskýho
(ukazuje na fotku Zdeňka

Podskalského ve skleněné

vitríně) znám opravdu
zpaměti. Já jsem natočila
přibližně padesát `ilmů,
takže máte jistou před-
stavu, co by mě asi tak
mohlo vzrušit a zajímat.
Nejsou to prostě zrovna
Světáci, na co bych se mu-
sela dívat, ty znám zpaměti.

Zpaměti? Opravdu? Vzpo�
menete si tedy na Hynaise?

Vojta! Já je znám všechny!

Gratuluji, ten scénář máte
v malíčku, ale vraťme se
do Malenic. Těšíte se sem,
když jste v Praze?

V každém případě, když
jsem v Praze, tak se mi ne-
smírně stýská po Malenicích.
Když projdete mojí zahradu 
a můj dům, tak jsem na
něm padesát let pracovala.
Potom se mi může jen stý-
skat. Ale nemohla jsem tu
být pořád. Musela jsem
zpátky na Vinohrady. C´est
la vie messieur. 

Kdo se vám stará o dům?
Je krásný, ale veliký, jistě
náročný na údržbu.

Mám tu přítelkyni, která
se stará o dům, o zahradu, 
o hrob už dlouhá léta. Stará
se mi tu o všechno moje
dobrá kamarádka Jana Sví-
tivá. Tento dům, ani tu
zahradu by tu nenechala
zahynout za žádnou cenu.

To je dobře, že máte tako�
vou kamarádku.

Mám. Děkuji. (klepe to

štěstí na dřevo)

Máte s sebou i vašeho
francouzského buldočka 

Amálku. Je to již něko�
likátý buldoček. Vy jste 
o nich vždy tvrdila, že vám
jsou podobní. Je i Amálka?

Já myslím, že je při nej-
menším hezčí než já. Ale
ujišťuji vás, že jsem to
nikdy netvrdila. Pravda,
kterou já říkám a tu si
napište, je toto:  Říká se to,
že pes je takový, jaký je pán.
V mém případě to ale nikdy
nevyšlo. Celý život jsem
měla francouzské buldoky
a vždy byli daleko in-
teligentnější než já. (mluví

velmi nahlas a pateticky,

téměř jako kdyby odříkávala

svou roli na Vinohradech)

Vypadá velice inteligent�
ně, jako maxipes Fík.  Jen
promluvit…

Tak se dívejte. Pojď Máli.
(bere si do úst piškot, dál

volá na psa, který mě zatím

upřeně sleduje a očuchává,

když ho drbu za uchem)

Ami, pojď sem. (pes vesele

vyskočí na pohovku a sebere

piškot z úst). 

To je šikovnej pejsek!
Ano, ona je stjašně šiko-

vná (šišlá a láskyplně se 

usmívá na psa).

Už jste zmínila, že z Malenic
pocházel váš životní part�
ner Zdeněk Podskalský.
(skočí do řeči) Správně.
Tento dům postavil Zdeňkův
dědeček a jeho bratr.

Vy jste zde trávili podstat�
nou část roku, když jste
v 70. letech nemohla hrát,
že? Myslím, že po Světácích.

Ano, bylo to po Světácích.
Byli jsme zde stále. Několik
dlouhých let jsem nemohla
na obrazovku. Podepsala
jsem protest proti vstupu
vojsk Varšavské smlouvy.
Problémy měl i Zdeněk, jen
kvůli mně. Dostal podmín-
ku, že se se mnou musí roze-
jít. Což jak víte, neudělal.

Litovala jste toho někdy?

Třeba i z kariérních důvodů.
Litovala. Každý den, že

jsem to neudělala dříve.
Málo, na co jsem byla v ži-
votě tak pyšná, jako na
tohle své rozhodnutí. Bylo
mi líto všech těch, kteří to
neudělali.

Můžete prozradit, jak jste
tu se Zdeňkem trávili své
dny. Co jste měli rádi?

Jsou určité věci, pane
redaktore, o kterých se ne-
dá hovořit do tisku. (tváří se

velmi šibalsky) Ale vím, kam
míříte. Zdeněček byl úžasný
mykolog, rozuměl houbám,
takže jsme hodně chodili na
houby. Určitě si musíte vy-
fotografovat moji zahradu,
protože to byla poušť. To je
moje chlouba, v sedmde-
sátých letech jsem ji tady vy-
budovala. Je tam nádherná
kamenná besídka, býval tam
rybníček, teď je tam skalka.
Obrovské vzrostlé stromy,
které byly vysoké jako já,
když jsme na ně věšeli
vánoční cukroví. Na té zahra-
dě není hluchého místa. 

Jaké máte v Malenicích
přátele?

Dnes už jen jediné blízké
přátele a to je rodina Sví-
tivých. Pan Svítivý byl
spolužák Zdeňkův, neoby-
čejně vzdělaný, inteligentní
a sečtělý člověk. Hlavními
body v této vesnici byl aka-
demický malíř Jaroslav
Pešek, další Zdeňkův spolu-
žák. A jeho manželka paní
profesorka Marie Pešková,
náš nejlepší břišní chirurg,
uznávaný všemi kapacitami
v republice. Ale hlavně to
byla fantastická ženská. To
byla moje hlavní uzda
v Malenicích. Vždycky jsem
věděla, že tady je každý ví-
kend. Tu musel milovat
každý, kdo ji poznal, ať po
odborné stránce, tak po 
osobní. Oba již nejsou mezi
námi a byli to moji největší
přátelé.

A co vaši herečtí přátelé
v Praze?

To je strašně široký po-
jem. Když to vezmete od
kolegyně, se kterou jsem
točila jeden ze svých
prvních `ilmů Střevíčky a se
kterou spolupracuji celý
život a ta se jmenuje Jiřina
Bohdalová, přes Dášu Veškr-
novou, Ivu Janžurovou. Měla
jsem herecké partnery
počínaje Brodským, Kopec-
kým, Vozkou. To byla ple-
jáda špičkových herců.
Jednou z nejbližších kolegy-
ní mi byla Karolína Sluné-
čková. Ta měla chalupu u
Lnář nedaleko Blatné.
Musím ale hlavně znovu
zmínit kolegyni, která mě
nikdy nezklamala a na
kterou jsem se mohla vždy
spolehnout a které si velmi
vážím po odborné stránce,
tou je právě Jiřina Boh-
dalová. Určitě nemůžu za-
pomenout na bývalé vedení
Vinohradského divadla v čele
s Jindřichem Gregorinim. 
A vůbec v celém tomhle di-
vadle není člověk, který je
tam méně než dva roky, aby
nebyl můj kamarád. 

Zajede se sem Jiřina Boh�
dalová také podívat?

Já jsem tu teď tři roky
nebyla. Byla jsem velmi
vážně nemocná.

Prosím neuražte se, ale
jednu dobu jste plnila
stránky bulváru v souvis�
losti s vašim zdravotním
stavem. Jak jste na tom
zdravotně?

Špatně!

Ale vypadáte velmi dobře.
Smysl pro humor ani
pověstná ironie vás vůbec
neopustila…

Snažila jsem se kvůli vám
namalovat pusu, ale jinak
jsem se nelíčila, takže moc
dobře nevypadám. Říkala
jsem si, že už to nezachrá-
ním. Smysl pro ironii jsem 
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zdědila po svojí mamince,
ta byla jeden z nejironi-
čtějších lidí, co jsem znala,
ironická byla vážně hodně.

Stěžujete si na svůj zdra�
votní stav, ale cigaretku si
neodpustíte. Nenapadlo
vás přestat?
(velmi tiše) Ne. Navíc jsem
dostala dárek od své osobní
lékařky. (ukazuje na kytici

růží, cigarety a koňak) Já
bych snad i přestala, ale
musela bych věřit, že mi to
pomůže. Ale tomu nevěřím. 

Jaký měl Zdeněk Pod�
skalský vztah k Šumavě?

Rozhodně jsme nebyli
žádní turisté. Jinak ale měl
Šumavu v malíčku. Když
bylo třeba, cokoliv a rád,
všechno vysvětlil. Určitě mě
ale netahal po Šumavě.
Pochopitelně je Šumava je-
dno z nejkrásnějších míst
na světě, samozřejmě mě 
s ní seznámil. Od Čkyně
směrem výše mi ukázal celou
Šumavu, ale nejvíc mě sezna-
moval s blízkým okolím
Malenic, které je neobyčejně
malebné a krásné. Ale nebyla
to moje vášeň, ani Zdeňkova
ne. Za ty desítky let, co jsme
spolu žili, jsem v něm váš-
nivého turistu nikdy neob-
jevila.

Já jsem si myslel, že nejste
typ turistky. Divadlo je jiné
kafe, že? Třeba ochotnické
divadlo na Malenicku?

Po pravdě řečeno, profe-
sionálové mají k ochotnické
činnosti trošku skeptický
postoj. Já ho tedy nikdy
neměla a možná i díky tomu,
že pan Podskalský a jeho ka-
marád Pešek byli léta členy
ochotnického spolku. Milo-
vali to, dělali to vášnivě 
a rádi a Podskalský odešel
až proto, když v hospodě U
Tlapů hrálo ochotnický di-
vadlo a Podskalský v něm
nemohl hrát hlavou, pro-
tože on byl velmi vysoký
pán, a když hrál, měl hlavu 

v su`itách. Proto šel na
FAMU, protože nemohl
v Malenicích ochotničit.
Oba tihle kluci považovali
ochotnické divadlo za jednu
z největších svých radostí 
i předností této vesnice.

Ve Čkyni na představení
jste ještě nebyla. Přijala
byste pozvání?

Není to otázka času. Já
jsem opravdu velmi vážně
nemocná. Paní doktorka
vám to možná zapře. Kdy-
koliv jsem ale byla pozvaná
kamkoliv na činoherní čin-
nost, nikdy jsem tu poz-
vánku neodmítla. Vážím si
všech.

To je hozená rukavice.
No nevím, jak myslíte.

Nemůžeme vynechat Tro�
škovu trilogii Slunce seno 
a vaši roli učitelky Václavky. 
(Skočí do řeči) Hubičkové.
Zdeňka Trošku mám velmi
ráda a celoživotně mu dr-
žím palce. V prvním okam-
žiku, kdy se to Troška
rozhodl točit, tak jsme seděli
v tomhle domě a povídali si
všichni, jak si to představuje,
jak to chce točit a proč chce,
abych v tom Hubičkovou
hrála já. Troška je člověk,
kterého by si považovala
každá obec, nejen šuma-
vská. Je výjimečný a já mám
jeho `ilmy ráda. Navíc, při-
pusťte, když je vám přes
osmdesát, zapnete televizi 
a vy se tam vidíte, když už
jako stará bába zpíváte Mě-
síčku na nebi hlubokém
(árii z Rusalky začne znovu

zpívat velmi nahlas, s chutí

a procítěně). Kdo vám to
dopřeje? No a mě to Troška
dopřál, já jsem si v jeho ̀ ilmech
mohla zazpívat i operu.

My jsme několikrát vzpo�
mněli Zdeňka Podskal�
ského, ale jak vzpomíná�
te na svého prvního man�
žela Jiřího Pleskota?

Já jsem měla v životě 

strašný štěstí. Jiří Pleskot
má v Malenicích pod
kostelem nádhernou chalu-
pu, kterou koupil se svojí
manželkou, aby mohl být se
mnou a se Zdeňkem dohro-
mady. Měla jsem obrovský
štěstí, že jsem v obou pří-
padech potkala mužský,
kteří byli velmi hodní, což
nebývá vždy přednost, ale
oni byli jedni z nejvzděla-
nějších a nejinteligentněj-
ších mužských, jaké jsem
v životě poznala.

Pochopil jsem to správně,
že váš bývalý manžel si
koupil chalupu jen proto,
aby mohl být s vámi 
a vaším druhým partne�
rem? Přitom důvod roz�
vodu s Jiřím Pleskotem
byla vaše nevěra, ne?

Máte pravdu, neměla jsem 
charakter. Byla jsem mladá,

Po loňské pauze se letos
opět sešli amatérští hoke-
jisté na zimním stadionu ve
Strakonicích, aby změřili
své dovednosti v 6. ročníku
turnaje „ O tuplák starosty
Čkyně“. Již tradiční H.O.V.N.A.
(hokejový oddíl velmi na-
daných amatérů) a pořáda-
jící HC Čkyně doplnili Old
Boys Vimperk a tým Policie
Vimperk. Fakt, že je začátek
sezóny a téměř všichni byli
po letní přestávce na ledě
poprvé, nebyl na výsledcích
vůbec znát.

cítila jsem se strašně volná 
a byla jsem nezodpovědná.
Jednoho krásného dne mi
Pleskot řekl, milostivá paní,
vy máte pletky s tím a s tím
člověkem, náš vzájemný
vztah dneškem končí. Úžas-
nej mužskej. S Jiřím jsme
zůstali pořád dobří přátelé.
Jeho paní Olga Čuříková,
což je bývalá hlasatelka
České televize, v Malenicích
pořád bydlí. Všichni chlapi,
kteří byli okolo mě a pro
mě v životě důležití a nejen
herci, byli to mužský nes-
mírně vzdělaní. A jestli vám 
jako stará žena mohu něco
do života doporučit, tak
každá hodina, kterou
strávíte tím, že se něco
dozvíte, je dobrá pro život.

Moc vám děkuji, určitě
to potřebuji a budu se
toho držet. (pp)

Během šesti zápasů
hraných na 40 minut hru-
bého času padlo 48 gólů.
Nejvíce jich nastříleli hráči
týmu H.O.V.N.A. a po záslu-
ze si odvezli hlavní trofej.
Čkyňský tým okusil hořkost
porážky pouze jednou. Nic-
méně, po remízách s Policií
6:6 a Old Boys 2:2, se musel
spokojit s 3. místem za dru-
hými Old Boys.  

Velký dík patří panu
starostovi za krásné po-
háry, děkujeme!

Karel Remeš
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Dům Jiřiny Jiráskové v Malenicích                          Foto: PP

Turnaj v hokeji



Hasičům ze Čkyně skon-
čila sportovní sezóna 15.
září 2012, kdy se konala
poslední soutěž v Prachati-
cích. Této soutěže se
zúčastnila 2 družstva mužů
a 1 družstvo dětí. Děti se
umístily na krásném 3. mí-
stě a celkově v Prachatické
hasičské lize skončily na
pěkném 4. místě. Je vidět,
že máme naše nejmenší
nástupce na velmi dobré
úrovni. Muži ,,A“, kteří
běhali v loňské sezóně ještě
v kategorii dětí, se celkově
umístili v Prachatické ha-
sičské lize na 19. místě.
Tento tým se teprve zau-
čuje a sehrává, pevně věří-
me, že lepší výsledky se
dostaví v příštím roce. Je to
určitě nezvyk běhat v kate-
gorii mužů a hlavně tento
mladý tým potřebuje více
zkušeností. O tato obě
mužstva se vzorně starají
trenéři p. Járka a p. Valta 
a patří jim za to dík. Tým
mužů ,,B“ se celkově umístil
v Prachatické hasičské lize
stejně jako loni na 7. místě.
Tady je určitě také stále co
zlepšovat. Nesmím zapo-
menout na naše ,,veterá-
ny“, kteří se zúčastnili
soutěže Veterán poháru ve
Výškovicích u Lípy, kde se
umístili na 1. místě. Kon-
kurence tu byla hodně silná
a tak je to skělý výsledek,
kdy se jim tuto soutěž po-

dařilo vyhrát vůbec poprvé.
Velká gratulace!!! Do příští
sezóny se snad vše vypiluje
a budou naše týmy stát na
stupních vítězů. 

Touto cestou bych chtěl
poděkovat našemu výboru
SDH, který nám umožňuje
podmínky k tréninkům a ta-
ké nás výborně vybavuje
výstrojí. Velký dík také patří
našemu obecnímu úřadu,
který nás podporuje `inan-
čně. Ještě u děkování zů-
stanu. Chtěl bych poděkovat
našim kamarádům z SDH
Horosedly, kteří nám pomá-
hají s přípravou různých
akcí a také nás doplňují na
soutěžích. S tímto sborem je
radost spolupracovat. 

Dne 1. září se konalo
posezení v hasičském dvo-
ře, kde se peklo sele.  Toho-
to pečení se zúčastnilo
málo hasičů. Jako každý rok
se celé sele snědlo. O pěkné
posezení a hlavně pečení
selete se vzorně postaral 
p. Babka a p. Kainc st., za to
jim patří velký dík. 

Na závěr bych chtěl zmí-
nit, že v prosinci letošního
roku bude výroční valná
hromada, na kterou budou
všichni členové osobně
pozváni. Ať nám nehoří!!!
Více informací o sboru na
internetových stránkách
www.hasicickyne.wbs.cz. 

Josef Kainc ml.

Jaro a léto bylo pro děti
našeho oddílu ve znamení
horských kol. Děti již dva-
cetičlenného klubu Out-
door Kids Čkyně vyrážely
na cyklovýlety, ale absolvo-
valy také  celý seriál závodů
Jihočesko-Bavorského seri-
álu na horských kolech.
Během závodů nasbíraly 
i řadu medailí, které po-
vzbudily celý oddíl. Kola
jsme už pomalu pověsili na
hřebíčky a začínáme běhat
po svých.  Běh v terénu, rů-
zné hry, sbírání hub, sou-
těže a horská turistika po
šumavských tisícovkách, 
to je náplň podzimu. Stejně
jako léto, tak i podzim se
vyznačuje řadou závodů.
Většina z nich se uskuteční
v září v přespolním běhu 
a účastní se jich všechny
naše děti, které jsou ve vě-
ku od 4 do 12 let. I v běhu
získáváme v silné konkuren-
ci medaile a poháry, kterými
si děti zdobí své pokojíčky. 

Těší nás zájem rodičů i ra-
dost dětí z pohybu. Oddíl se
rozrostl o nové děti a to je
dobré znamení, že v oblasti
Čkyňska je dobrý sportovní
potenciál. Sdružujeme tak
děti ze Čkyně, Záhoříčka,

Horosedel, Dolan, Krušlova,
Malenic, Bohumilic, ale i Voly-
ně a hlásí se Vlachovo Březí. 

Říjen bude ve znamení
výletů na šumavské i ba-
vorské tisícovky a zdoláme
například Boubín a Černou
horu nad Pramenem Vltavy,
v Bavorsku pak Luzný 
a Siebensteinkopf nedaleko
Bučiny. Protože se nám 
podařilo získat `inanční
prostředky z příhraničního
programu Cíl 3, tak může-
me s dětmi vyrazit i na
několikadenní soustředění,
kdy oddíl dětem hradí ubyto-
vání i stravu a ještě dosta-
nou krásné tričko s čepicí.
Soustředění bude na Železné
Rudě, kde navštívíme obě
jezera, Černé i Čertovo a
vyšlápneme si na nejvyšší
kopec české i bavorské Šu-
mavy – Velký Javor (1456m). 

I pro nadcházející zimu
pak máme pro děti při-
pravené klubové vybavení
na běžky a čeká nás řada
výletů, ale i závodů. 

Nejvíce se o našich aktivi-
tách dozvíte na www.cz-
outdoorkids.eu, nebo na fa-
cebooku, kde je řada fotek. 

Laďka Mánková, 
předseda klubu
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Ohlédnutí za sportovní 
hasičskou sezónou

Děti Outdoor Kids vyrazí v říjnu
na soustředění

Děti z Outdoor Kids nejenom sportují  Foto: L. Mánková

Pozvánka na promítání 
7. 11. 2012 v 19. hodin 

,,Holandská světová výstava květin”
Restaurace Ve votáčce

Láďa Hošek



Stanislav Mauric, ředitel
čkyňské základní školy,
se po téměř dvaceti letech
rozhodl znovu vzít do ruky
basovou kytaru a vrátil se
na muzikantské jeviště. Le-
gendární kapela Labyrint,
kterou v roce 1978 spolu-
zakládal a v roce 1992
spolurozpustil, už znovu
plní sály kulturních domů.
Vedle jiných i ten čkyňský. 

Jaký to byl pocit, vrátit se
na jeviště?

Pocit krásný, patří k tomu
určitá nervozita i tréma; to
vše umocněno odpověd-
ností. Když dojde k navá-
zání kontaktu a seš na
jedné vlně  s publikem,
říkáš si, že to má cenu,
nebylo to zbytečné, jsou
lidi, které to zajímá. 

Oprášili jste většinu va�
šich starých písní. Když
jste se podíval do publika,
byl nějaký rozdíl v reak�
cích?

Na většině našich postav
i postav pamětníků i pa-
mětnic, což byla převážná
část publika, bylo znát těch
více jak 20 uplynulých let,
ale na parketu reagovali
úžasně tancem a někteří
dokonce  i zpěvem. Je pří-
jemné, že si dokonce pama-
tují texty našich písní z dob
svého mládí, tančí i stojí
pod pódiem a zpívají
s námi.

Jak byste charakterizoval
styl vašich písní?

Hrajeme klasický rock 
s hutným rytmickým zákla-
dem; texty, které mají hlavu
a patu, melodické refrény.
Zhruba polovinu reper-
toáru tvoří vlastní skladby,
velmi často jsou žádány
Meteory, Pouťoví muzikanti 

a ploužáky Sen a Ať žije
láska. Chci zdůraznit, že 
i když dnešní elektronika
umožňuje zázraky, tak my
zůstáváme u živého hraní -
každý tón i rytmický úder
jsou živě hrané. To živé
hraní kapel považuji za
rozhodující, protože při
většině dnešních akcí a ta-
nečních zábav převážně
vystupují 1-2 členné sesta-
vy (úmyslně neříkám kape-
ly), ty mají nasamplované
doprovody mnohdy staže-
né z internetu a k tomu
něco přihrávají a dozpívá-
vají. Tenhle styl nás nebere.

Ve Čkyni jste hráli v kuse
téměř šest hodin. Zvládl
jste to?

Podle reakcí publika jsme
to zvládali. Snažili jsme se
hrát s  minimálními pře-
stávkami, aby posluchači 
a tanečníci nevychladli.
Celá akce i díky pořadate-
lům  měla výbornou atmos-
féru. Kapela měla tah a ma-
ximální nasazení, což je
moc důležité. Posluchači
vnímají, jestli kapela hraje s
nasazením, nebo jestli je to
jen odehraná rutina. Žádné
vystoupení našich „návra-
tů“ jsme nechtěli  podcenit
a poctivě jsme se připravo-
vali. Poslední půlrok jsme
měli pravidelné zkoušky,
intenzivně jsme se věnovali
jak technice hraní, tak
přehrávání celého reper-
toáru.

Byli se na vás podívat i va�
ši současní žáci? 

Pár asi ano, nesnažil jsem
se to sledovat a ani nyní to
nechci komentovat.  Ale
když se vrátím na začátek
našich „návratů“, na první
vystoupení loni v prosinci
ve Vacově, tak tam při-

cházely celé rodiny. Rodiče
ukazovali dětem, na jaké
muzice prožili mládí.

Kdy vás uvidíme ve Čkyni
příště?

Já myslím, že není na
pořadu dne slibovat častá 
a pravidelná vystoupení.
V našem archivu jsou zatím
u Čkyně poslední záznamy
– 17. 6. 1989 a 25. 8. 2012.

(pp)

Tak je tu říjen 2012, jehož
konec znamená pro syna-
gogu `inále stavební rekon-
strukce!

Kdo využil prvního dne
otevřených dveří o pouti,
mohl si prohlédnout pros-
tory před dokončením,
další den otevřených dveří
chystáme nejspíše na za-
čátek listopadu. V současné
době je hotova fasáda, do-
končuje se oplocení, úpravy
dvora, freska a nápisy
v hlavním sále, podlaha
hlavního sálu a obložení
schodů do modlitebny, zá-
bradlí empory a konečně
oddělení modlitebny.

Vítězné studio H3T 
architekti přišlo se zají-
mavými nápady, jenže naše 

synagoga nemá tolik `i-
nančních prostředků, sna-
žíme se udělat interiéry
architektonicky co nejčistší
a krásné i tak. V hlavním
sále byl ještě objeven další
nápis, restaurátoři se tedy
vrátí; ve výrobě je okénko
nad bývalým oltářem. Řeší
se dvůr, opět se snažíme 
o co nejprostší pojetí, za-
chování působivosti, kterou
má budova sama.

Koncem října či začátkem
listopadu se přijďte podí-
vat, jak se to podařilo.

Za všechny zúčastněné

Jindra Bromová
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Ředitel Mauric se vrátil na
muzikantské jeviště

Labyrint vznikl ve druhé
polovině roku 1978 a od
listopadu 78 hrál nepře-
tržitě skoro každou sobo-
tu do května 1991. Pak se
kapela rozpadla. První vy-
stoupení po letech nazva-
né „Návraty“ bylo 3. 12.
2011 ve Vacově.

Z původního složení
Labyrintu hrají –  Michal
Appelt st. – bicí, zpěv, Jan
Urban – klávesy a zpěv,
Stanislav  Mauric – basová
kytara, Jan Novák – zvuk. 

Ředitel Mauric (vpravo) s kytarou               Foto: L. Hošek

Synagoga se brzy otevře
návštěvníkům
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